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Protokół Nr XIII / 19 

z XIII sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 14 sierpnia 2019 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej – p. Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 14.10 – 16.40. 

 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach, sala konferencyjna. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady – Otworzył 13 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

Powitał uczestników dzisiejszej sesji. W sposób szczególny powitał gościa honorowego sesji 

panią Barbarę Siorek, zaproszoną w związku ze zdobyciem przez nią nagrody Orzeł 

Agrobiznesu. 

Na podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność obrad.  

Przypomniał, że obrady Rady Miejskiej w Ropczycach są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Uczestnicząc w sesji rady miejskiej wyrażacie państwo 

zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w myśl przepisów 

Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego w sprawie ogólnego rozporządzenia o ochronie 

danych osobowych tzw. RODO. 

 

2. Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski w sprawie zmian do porządku obrad. 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - prośba o zgodę na wprowadzenie do porządku obrad 

dzisiejszej sesji autopoprawki do projektu 5.9. dotyczącego zmiany w budżecie gminy.  

W ostatnim tygodniu z uwagi na wniosek dyrektora szkoły w Małej i naszych inżynierów  

z referatu inwestycyjnego dochodzę do wniosku, że być może konieczny jest remont 

nawierzchni poliuretanowej na boisku sportowym przy szkole w Małej. To boisko było oddane 

do użytku 3 lata temu, bardzo dobrze służy dzieciom, młodzieży. Niestety nie zostało wykonane 

dość dobrze, dość dokładnie. Konieczne są naprawy, remont i to wydaje się remont kapitalny. 

Dotychczasowy wykonawca nie przyjmuje odpowiedzialności za ten remont więc czeka nas 

droga zdjęcia z konta zabezpieczającego środki finansowe, które są w niezbyt dużej wysokości 

ok. 10 000 zł. Informacje naszych inżynierów wskazują na to, że ofertowe zapytanie o remont 

kapitalny tej nawierzchni, żeby nie uległa dalszemu pogorszeniu i popsuciu może kosztować 

nawet w granicach 70 000 zł – 80 000 zł. Mamy na terenie naszej gminy firmę która jest 

podwykonawczą w firmie przetargowej wykonującej podobne boisko poliuretanowe przy 

szkole na Czekaju i firma ta wyraża chęć złożenia oferty na ten remont kapitalny. Jeśli ta firma 

zgodziłaby się złożyć ofertę i zrobić ten remont to może lepiej go zrobić teraz w sierpniu czy 

na początku września a nie na wiosnę, kiedy być może będziemy zmuszeni zamknąć boisko. 

Wobec powyższego wnoszę prośbę o zabezpieczenie środków finansowych na ewentualny 
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remont, jeżeli będzie firma, która złoży ofertę i uznamy, że ta oferta odpowiada mniej więcej 

kosztom realizacji. Tych firm wykonujących nawierzchnię na obiektach sportowych jest bardzo 

niewiele. Te części robią firmy spod Poznania, spod Warszawy, robiła nam to również firma 

rzeszowska i okazuje się, że nie zrobiła tego za dobrze. Wówczas ten przetarg był dla nas bardzo 

korzystny, kwota była dobrą ofertą ale co tanie to niestety drogie. Nie mamy wpływu przy 

przetargach na wybór dobrej oferty, która pokazuje, że wykonawca jest rzetelny, musimy 

wybierać zawsze ofertę najtańszą. Czasami się  to kończy takimi problemami jak na przykładzie 

tego boiska, że wykonawca woli stracić kwotę zabezpieczenia finansowego i już nie martwić 

się o niezbędny remont, zwłaszcza jeżeli to musi być remont kapitalny. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są inne propozycje zmian w porządku obrad. Nie zgłoszono. 

Powyższa zmiana do porządku obrad została wprowadzona przy: za - 20, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0.  

Porządek obrad w całości został przyjęty: za – 20, przeciw - 0, wstrzymujących  się – 0. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z 12 sesji.  

4. Przekazanie gratulacji w związku ze zdobyciem tytułu "Orzeł Agrobiznesu".  

5. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  

1) w sprawie zamiany nieruchomości położonych w Ropczycach z TBS.  

2) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty dla RCSiR w Ropczycach, działka 

1957/8 w Ropczycach.  

3) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty dla RCSiR w Ropczycach, działka 

709/2 w Ropczycach.  

4) w sprawie rozpatrzenia skargi.  

5) w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opieki 

wytchnieniowej oraz trybu ich pobierania w związku z realizacją przez Gminę Ropczyce 

resortowego programu wsparcia osób niepełnosprawnych pn. "Opieka wytchnieniowa" - edycja 

2019.  

6) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku 

wsparcia o zasięgu gminnym - Domu Dziennego Pobytu Emerytów, Rencistów i Osób 

Samotnych w Ropczycach.  

7) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Podkarpackiego na 

realizację zadania publicznego.  

8) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego.  

9) w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2019 rok.  

10) w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie w 2020 r..  

11) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce.  

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

7. Sprawy różne.  
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8. Zamknięcie sesji. 

 

3. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z 12 sesji Rady Miejskiej  

w Ropczycach. Nie zgłoszono uwag. 

Protokół z 12 sesji został przyjęty, przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

4. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Orzeł Agrobiznesu to konkurs organizowany przez 

Warszawską Agencję Promocyjno-Wydawniczą EMS. O nagrodę mogą ubiegać się firmy  

z branży rolno-spożywczej i jej otoczenia oraz banki działające na rzecz agrobiznesu i firmy 

handlu spożywczego. Do tej pory wręczono nagrody 427 laureatom. W tegorocznej 65 edycji 

nagrody zostały wręczone laureatom 18 lipca w Warszawie, jednym z laureatów jest pani 

Barbara Siorek. Tytuł i nagrodę Złotego Promotora Orła Agrobiznesu otrzymał także Burmistrz 

Ropczyc Bolesław Bujak jako włodarz gminy na terenie której działa nagrodzona firma oraz za 

rekomendowanie jej do nagrody Orłów Agrobiznesu. Pani Barbara Siorek jest prezesem 

Fundacji Miłosierdzie im. Jerzego Lewickiego w Ropczycach. Fundacja wprowadziła na rynek 

ciasteczka podkarpackie, produkt regionalny produkowany według własnej, starej, domowej 

receptury. Zyski ze sprzedaży przeznaczone zostaną na budowę Domu Miłosierdzia, miejsca 

dla osób w jesieni życia. Pani Barbara prowadzi też popularną restaurację w centrum miasta 

pod nazwą Malaga. Pani Barbara Siorek została zaproszona na sesję Rady Miejskiej  

w Ropczycach, aby przybliżyć radnym oraz mieszkańcom Ropczyc i sołectw idee, którymi 

kieruje się fundacja oraz zasady działalności a także jest to okazja do pogratulowania 

zaszczytnej nagrody promującej fundację i nasze miasto na arenie ogólnopolskiej.  

Podziękowanie i złożenie gratulacji pani Barbarze Siorek przez Burmistrza Ropczyc oraz 

Przewodniczącego Rady.  

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - złożyliśmy wniosek do instytucji ogólnokrajowej na 

pani fundację i pani działalność gospodarczą bo ujęła nas jako samorząd miasta i gminy 

Ropczyce pani inicjatywa organizacji Fundacji Miłosierdzia im. profesora Jerzego Lewickiego, 

Honorowego Obywatela Ropczyc, niezwykle Załużnego dla miasta Ropczyce. Sądzimy, że 

pani spełniła wielką rolę też, która wynika z naszych oczekiwań, aby była organizacja, osoby 

które można zgromadzać w dziele waszej pomocy innym, którzy takiej pomocy najbardziej 

potrzebują obok tej pomocy instytucjonalnej, którą samorząd miasta i gminy Ropczyce poprzez 

Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy - zadania typowo ustawowe. Inicjatywa waszej fundacji, 

pani jest daleko szersza. Ona zmierza do budowy obiektu, domu całodobowego pobytu dla 

osób, które tego potrzebują, opieki nad nimi również i współpracy z takimi osobami. Do tego 

celu ma prowadzić pozyskiwanie osób fizycznych, instytucji ale również i zdobywanie 

środków przez produkcję podkarpackich ciasteczek, które są też wizytówką Podkarpacia  

w zakresie agrobiznesu. Łączymy więc biznes poprzez pani osobę z wrażliwością społeczną 

nakierowaną na innych i ze wspaniałym celem, który już dziś się uwidacznia jako potrzebny  

a za kilka lat, za dekadę lat będzie bardzo potrzebny w każdym powiecie. Dzisiaj jesteśmy 

zaszczyceni, że możemy panią gościć, możemy się pochwalić przed całą gminą, że pani 
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działalność, pani cele zostały uznane przez organizację ogólnopolską. Ta statuetka, którą 

wysoka inicjatywa komisji pani przyznała Orzeł Agrobiznesu jest podziękowaniem za 

dotychczasową pracę, wspaniały pomysł, wrażliwość społeczną pani i pani współpracowników, 

promocją i zachętą do realizacji tego celu dla pani i również dla nas jako samorządu miasta  

i gminy Ropczyce bo chcemy panią w tym dziele wspierać na miarę naszych możliwości i pani 

sugestii. Proszę pozwolić, że chcemy wręczyć te wyrazy uznania i szacunku od samorządu 

miasta i gminy, składamy pani gratulacje, podziękowania i życzenia, aby to wielkie dzieło 

inicjatywy wrażliwości społecznej budowy Domu Miłosierdzia się spełniało poprzez 

podkarpackie ciasteczka ale i poprzez pomoc firm. 

 

Pani Barbara Siorek – bardzo dziękuję za typowanie mnie do tej nagrody, dziękuję wam 

wszystkim za to, że zechcecie mnie posłuchać. Idea powstania Fundacji Miłosierdzie zrodziła 

się przy opiece nad profesorem, by powstał dom, gdzie będziemy gromadzić więcej takich 

ludzi, gdzie będziemy pomagać innym w tej ważnej drodze odchodzenia. Domów opieki nad 

chorymi jest bardzo dużo. Są to domy, które są pięknie wyposażone, gdzie jest wspaniała 

opieka lekarska ale brakuje bycia przy tym chorym do końca, brakuje trzymania go za rękę  

w tej ostatniej chwili odchodzenia. Pragnę w sercu pomóc odejść wielu takim osobom jak 

profesor i ubogim, dlatego powstał pomysł, by całkowity zysk z ciasteczek podkarpackich 

pomagał w utrzymaniu tych biedniejszych osób, których nie będzie stać na ten dom. Dlatego 

wielka prośba do pana burmistrza, do was byście mi pomogli w tym dziele, by promować te 

ciasteczka, by ich sprzedaż była jak największa, by pozyskiwać środki na budowę domu  

w krótkim czasie bo tak bardzo jest potrzebny. Chciałabym wybudować dzięki panu 

burmistrzowi bo mi taki pomysł podpowiedział piękną ciastkarnię, gdzie damy pracę wielu 

ludziom i całkowity dochód będzie na budowę a potem na utrzymanie tych ludzi. Chcemy te 

ciasteczka jak najbardziej rozreklamować, by ta chluba Ropczyc poszła w świat, by była na 

niejednych stołach. Promujmy, pomagajmy, wspólnymi silami możemy wiele. Stal Mielec  

w piątek zaprasza nas na mecz, gdzie będzie nas promować. Jesteśmy w kilku miejscach  

w Rzeszowie, w Boguchwale, w sklepie ze zdrową żywnością, na taborze, mamy już sprzedaż, 

są dochody ale, aby taki dom wybudować potrzebne są duże pieniądze. Dziękuję, że mogłam 

parę słów do was powiedzieć, dziękuję za to wyróżnienie. 

 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - bardzo dziękuję, że pani nas zaszczyciła, że pani się 

zgodziła, abyśmy mogli pani firmę, pani inicjatywę przedstawić wielkiej kapitule Orła 

Agrobiznesu. Jest to też promocja Ropczyc ale też dodam to co pani powiedziała, że mieliśmy 

wspólny pomysł, aby w Małej teren po byłej szkole, która została już całkowicie rozebrana, 

bardzo dobrze położony, przeznaczyć na rzecz fundacji pod budowę takiego obiektu. Taka 

propozycja została pani Basi jako pani prezes i zarządowi Fundacji Miłosierdzia złożona. Pani 

Barbara analizuje pod względem formalno-prawnym dokumenty związane z hipoteką tej 

nieruchomości. Odezwały się głosy, że daleka rodzina, spadkobiercy też są zainteresowani 

zwrotem tej nieruchomości. Jeżeli się okaże pod względem prawnym, że takie prawo gmina 

będzie miała przekazać na tego typu cel tą nieruchomość to będziemy Wysoką Radę prosić  

o taką decyzję. Chciałbym jednak, aby osobiście pani Basia przez własnych prawników oceniła 
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czy ta inwestycja jest bezpieczna. Chcę głęboko wierzyć, że wszystko się uda do końca 

wyjaśnić. Jestem przekonany, że Wysoka Rada chętnie przekazałaby na tą inicjatywę tą 

nieruchomość, która jest wspaniale położona i mogłaby służyć mieszkańcom miasta i gminy  

o których przed chwilą pani Basia mówiła.  Uważam, że ten pomysł mógłby być dostrzeżony 

też przez władze państwowe i wsparty być może jako program na budowę i utrzymanie tego 

obiektu. Będziemy kibicować, wspierać tą inicjatywę, będziemy wokół tej inicjatywy tworzyć 

dobry klimat. 

 

Pani Barbara Siorek - ten dom nasz będzie się różnił od innych domów, że chcemy ludzi 

starszych ale sprawnych zachęcić do współpracy, by nie czekali na śmierć, żeby byli zajęci cały 

czas, żeby mogli te ciasteczka pakować, dekorować. Teren jest przepiękny, wierzę, że można 

byłoby wiele obiektów stworzyć, może kiedyś dom dziecka, żeby połączyć miłość tych 

staruszków do bezbronnych dzieci zostawionych samych sobie. Wierzę, że przy waszej 

współpracy, waszej pomocy zrobimy wielkie dzieło. 

Przewodniczący Rady w imieniu swoim i rady miejskiej podziękował  gościowi za przyjęcie 

zaproszenia, słuszną idę. Zadeklarował szeroko rozumianą pomoc, wsparcie tego szczytnego 

celu. 

 

5. 

5.1 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości położonych  

w Ropczycach z TBS – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska 

– p. Józef Krzych. 

Na  podstawie art.18 ust.2 pkt.9 lit.a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym   

(jednolity tekst: Dz. U. z 2019 r., poz.506) oraz art.13 ust.1 i art.15 ust.1 oraz art.37 ust.2 pkt 4 

ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (jednolity tekst  Dz. U.  

z 2018 r., poz.2204) Rada Miejska w Ropczycach   uchwala co następuje: 

§ 1. 1.Wyraża się zgodę na zamianę części nieruchomości gruntowej o powierzchni 1 ha 04 ara 

66 m2 obrębu Ropczyce, będącej własnością Gminy Ropczyce, oznaczoną w operacie ewidencji 

gruntów obrębu Ropczyce jako działki ewidencyjne o których mowa w § 1 ust. 2,  

za nieruchomość gruntową o powierzchni 0,6577 ha, będącej własnością Towarzystwa 

Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Ropczycach, oznaczoną w operacie ewidencji gruntów 

obrębu Ropczyce jako działki ewidencyjne o których mowa w § 1 ust.3. 

2.  Nieruchomość Gminy Ropczyce oznaczona jest w operacie ewidencji gruntów obrębu 

Ropczyce jako działki ewidencyjne nr: 390/7, 393/27, 3177.   

3.  Nieruchomość Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Ropczycach oznaczona 

jest w operacie ewidencji gruntów obrębu Ropczyce jako działki ewidencyjne nr: 390/5, 391/1, 

392/7, 392/10, 393/14, 393/29. Poprosił o poprawienie numeracji, wkradł się błąd. 

§ 2. Zamiana następuje bez obowiązku dokonywania dopłat z uwagi na równe wartości 

zamienianych nieruchomości. 

Wykonanie uchwały zleca się Burmistrzowi Ropczyc. 

Radny p. Zenon Charchut - Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego przedstawił opinię Komisji z posiedzenia w dniu 9 sierpnia 2019 r. Komisja 
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przeanalizowała 3 projekty uchwał przedłożone na 13 sesję Rady Miejskiej i opowiedziała się 

za tymi projektami, zaopiniowała pozytywnie projekty: 5.1. w sprawie zamiany nieruchomości 

położonych w TBS i dwa projekty uchwał w podobnej tematyce tj. w sprawie wyrażenia zgody 

na udzielenie bonifikaty dla RCSiR w Ropczycach – projekt 5.2 i 5.3. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zamiany nieruchomości położonych  

w Ropczycach z TBS przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5.2 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty dla 

RCSiR w Ropczycach, działka 1957/8 w Ropczycach - Kierownik Referatu Gospodarki 

Przestrzennej i Ochrony Środowiska – p. Józef Krzych. 

Projekt dotyczy wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty w wysokości 99% od opłat rocznych 

z tytułu trwałego zarządu, ustanowionego na czas nieokreślony, dla Ropczyckiego Centrum 

Sportu i Rekreacji w Ropczycach, decyzją Burmistrza, do nieruchomości o powierzchni 1 ar 

32m2, jest to działka 1957/8 położona za stadionem w Ropczycach. Ponieważ RCSiR jest 

jednostką budżetową Gminy Ropczyce, udzielenie bonifikaty wydaje się zasadne. Wniosek  

o udzielenie bonifikaty złożyło Ropczyckie Centrum Sportu i Rekreacji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia do ww. projektu uchwały została już 

przedstawiona. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 

dla RCSiR w Ropczycach, działka 1957/8 w Ropczycach przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

5.3 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty dla 

RCSiR w Ropczycach, działka 709/2 w Ropczycach - Kierownik Referatu Gospodarki 

Przestrzennej i Ochrony Środowiska – p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy udzielenia bonifikaty dla Ropczyckiego Centrum Sportu i Rekreacji 

od opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu, ustanowionego decyzją burmistrza na działkę 

709/2 o powierzchni 2 ary 60 m2. Działka znajduje się w Ropczycach przy ul. Św. Barbary.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 

dla RCSiR w Ropczycach, działka 709/2 w Ropczycach przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

5.4 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi – Przewodniczący Rady – 

p. Grzegorz Bielatowicz.  

Do rady miejskiej wpłynęła skarga na działanie organu wykonawczego w kwestii zawierania 

umów na usługi audytu wewnętrznego bez ogłoszeń na stronach BIP. Skargę rada otrzymała 

do zapoznania się. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym skarga stała się przedmiotem 

pracy Komisji skarg, wniosków i petycji. Następnie zgodnie ze statutem komisja za 

pośrednictwem przewodniczącego rady przedłożyła opinię oraz projekt uchwały  
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z uzasadnieniem jak w punkcie 5.4. Informacja o uzasadnieniu - została skorygowana pomyłka 

pisarska w zdaniu trzecim, zamiast w dniach ma być w dniu. W związku z powyższym komisja 

rekomenduje uznanie skargi za bezzasadną.  

Radna p. Genowefa Ciosek – Przewodnicząca Komisji skarg, wniosków i petycji w związku  

z paragrafem 102 ust. 9 i 10 Statutu Gminy Komisja skarg, wniosków i petycji przedstawiła 

opinię wypracowaną w dniu 1 sierpnia br. w sprawie omawianej skargi. Komisja po zapoznaniu 

się ze skargą i złożonymi wyjaśnieniami występuje do rady miejskiej z wnioskiem o uznanie 

skargi za bezzasadną. Do opinii komisji został dołączony projekt uchwały nad którym rada 

obecnie pracuje. Komisja w 100%  zagłosowała, że skarga jest bezzasadna. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi przy: za – 20 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5.5 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opieki wytchnieniowej oraz trybu ich pobierania  

w związku z realizacją przez Gminę Ropczyce resortowego programu wsparcia osób 

niepełnosprawnych pn. "Opieka wytchnieniowa" - edycja 2019 – Kierownik Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ropczycach – p. Iwona Kozubowska. 

Program współfinansowany jest ze środków Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób 

Niepełnosprawnych ogłoszonego przez Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej do 

realizacji w roku 2019. Usługi te będą realizowane w postaci usług opiekuńczych bądź 

specjalistycznych usług opiekuńczych o których mowa w ustawie o pomocy społecznej. 

Przewidywana liczba osób objętych programem to 2 osoby. Usługi będą skierowane do 

opiekunów, rodziców dzieci do 18 roku życia, które posiadają orzeczenie o niepełnosprawności 

łącznie ze wskazaniami o konieczności stałej lub długotrwałej opieki lub pomocy innej osoby 

w związku ze znacznie ograniczoną możliwością samodzielnej egzystencji oraz konieczności 

stałego współudziału na co dzień opiekuna dziecka w procesie jego leczenia, rehabilitacji  

i edukacji. Osobom zakwalifikowanym do programu będzie można przyznać nieodpłatnie 

usługi w liczbie 240 godzin na postawie decyzji administracyjnej po przeprowadzonym 

wywiadzie środowiskowym. Osoby te będą mogły skorzystać z kolejnych 240 godzin przy 

odpłatności 50% jeżeli dochód w rodzinie nie przekracza 350% kryterium dochodowego  

o którym mowa w ustawie o pomocy społecznej. Program będzie realizowany do końca 2019 

roku.  

 

Radny p. A. Rachwał – Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

przedstawił opinię z posiedzenia Komisji w dniu 12 sierpnia 2019 r. Po przeprowadzonej 

analizie, pozytywnie zaopiniowano projekty uchwał przedłożone na 13 sesję Rady Miejskiej  

w sprawach: ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opieki 

wytchnieniowej oraz trybu ich pobierania w związku z realizacją przez Gminę Ropczyce 

resortowego programu wsparcia osób niepełnosprawnych pn. "Opieka wytchnieniowa" - edycja 

2019 – projekt 5.5, ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku 

wsparcia o zasięgu gminnym - Domu Dziennego Pobytu Emerytów, Rencistów i Osób 
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Samotnych w Ropczycach - projekt 5.6, udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ropczycko-Sędziszowskiego - projekt 5.8. 

Radny p. Kazimierz Mądro – po raz pierwszy się spotykam z nazwą opieka wytchnieniowa. 

Chciałbym się zapytać jaki to ma zakres i kto może z tego skorzystać bo wiemy, że może być 

tych osób dużo. Mówi się o odpłatności ale nie są wymienione żadne kwoty, na jakiej zasadzie 

to by było pobierane. 

Pani Iwona Kozubowska - opieka wytchnieniowa jest to program pilotażowy ogłoszony przez 

Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej, po raz pierwszy taki program jest 

realizowany w naszym kraju. Jeżeli chodzi o odpłatności 240 godzin osoby będą miały 

nieodpłatnie, to wynika z programu, natomiast mogą skorzystać z kolejnych 240 godzin ale pod 

jednym warunkiem, że ponoszą odpłatność 50% i to już też wynika z programu. Zapisy, które 

są w uchwale są stricte przeniesione z programu Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki 

Społecznej. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie ustalenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opieki wytchnieniowej oraz trybu ich pobierania  

w związku z realizacją przez Gminę Ropczyce resortowego programu wsparcia osób 

niepełnosprawnych pn. "Opieka wytchnieniowa" - edycja 2019 przy: za – 20 głosów, przeciw 

– 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5.6 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia o zasięgu gminnym - Domu Dziennego Pobytu 

Emerytów, Rencistów i Osób Samotnych w Ropczycach – Kierownik Domu Dziennego Pobytu 

Emerytów, Rencistów i Osób Samotnych w Ropczycach – p. Dorota Brzoza. 

Zgodnie z aktualnym stanem prawnym tj. art. 97 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej opłatę za 

pobyt w ośrodkach wsparcia ustala podmiot kierujący w uzgodnieniu z osobą kierowaną czyli 

w tym wypadku podmiotem kierującym byłby Kierownik Miejsko- Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej, natomiast rada gminy w ramach szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności powinna określić jedynie granice w ramach których opłata winna zostać ustalona 

przez uprawnione podmioty. Do tej pory mieliśmy w uchwale konkretne stawki, w związku  

z odczytanym artykułem w nowym projekcie uchwały określamy granice odpłatności. Te 

granice są w paragrafie 3 ust. 2. Odpłatność za pobyt w ośrodku wsparcia czyli Domu 

Dziennego Pobytu będzie zależała od dochodu danej osoby. Dochód będzie liczony w oparciu 

o kryterium dochodowe ustalone w ustawie o pomocy społecznej jest to 701 zł dla osoby 

samotnej i 528 zł dla osoby w rodzinie. Przy dochodach do 100% kryterium dochodowego 

pomoc taka w postaci pobytu w naszym domu będzie przyznana nieodpłatnie, to wynika  

z ustawy o pomocy społecznej. Kolejne kryterium powyżej 100-200% kryterium dochodowego 

mieliśmy w tej chwili 5,80 zł za jeden dzień teraz będziemy mieć do 7 zł, co nie znaczy, że 

będzie to od razu kwota 7 zł tylko, że będzie można sukcesywnie podnosić tą kwotę do 7 zł.  

W przypadku dochodów osoby powyżej 200-300% kryterium dochodowego będą to kwoty od 

7-8,50 zł, w tej chwili było to 7 zł. Powyżej 300-400% będą to kwoty powyżej 8,50 do 10 zł, 

w tej chwili było to 8,50 i powyżej 400% byłaby to kwota powyżej 10-12 zł, w tej chwili było 

to 10 zł.  
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Przewodniczący Rady poinformował, że opinia do ww. projektu uchwały została już 

przedstawiona. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia o zasięgu gminnym - Domu Dziennego Pobytu 

Emerytów, Rencistów i Osób Samotnych w Ropczycach przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

5.7 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 

Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego – Skarbnik Gminy – p. Beata 

Malec. 

Postanawia się udzielić w 2019 roku pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu  

w formie dotacji celowej na realizację zadania publicznego o nazwie Przebudowa drogi 

wojewódzkiej nr 986 Tuszyma-Ropczyce-Wiśniowa polegająca na budowie chodnika  

w kilometrażu strona prawa wraz z przejściem dla pieszych w miejscowości Łączki Kucharskie 

w wysokości 200 000 zł. 

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - przedstawił opinię Komisji 

z posiedzenia w dniu 9 sierpnia. Komisja przeanalizowała 5 projektów uchwał, wszystkie 

projekty uzyskały opinię pozytywną: 5.7. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Samorządowi Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego, 5.8 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego, 5.9 w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Ropczyce na 2019 rok, 5.10 w sprawie zaciągnięcia pożyczki  

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie w 2020 

r., 5.11 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce. 

 

Radny p. Dariusz Skórski – pani skarbnik czy możemy się czegoś więcej dowiedzieć na temat 

historii tego projektu. Kilka sesji wcześniej głosowaliśmy nad tematem chodnika w Łączkach 

Kucharskich po lewej stronie, teraz jest chodnik po prawej stronie. My jako radni w większości 

z mediów dowiadujemy się, przynajmniej ja od pana reportera dowiaduję się, że taki projekt 

będzie procedowany, w czwartek w Reporterze się ukazuje informacja, projekt uchwały chyba 

pojawił się też w czwartek zamiast w środę. Powiedzcie państwo coś więcej, żebyśmy się mogli 

ustosunkować do głosowania nad tym tematem. 

Skarbnik Gminy – p. Beata Malec – Wysoka Rada w 2018 roku podjęła uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej na opracowanie projektu do tej przebudowy drogi, później była 

zmianka. W dzisiejszej zmianie jest zmiana finansowa przesunięcie budżetu w ramach zadania, 

którego nie będziemy realizować w różnych względów. To jest sprawa finansowa, jeżeli chodzi 

o inne skutki proszę pytać pana burmistrza.  

 

Burmistrz Ropczyc – pan Bolesław Bujak - mamy bardzo szeroką dokumentację i szeroką 

korespondencję pomiędzy samorządem województwa, konkretnie panią wicemarszałek Ewą 

Draus, która kompetencyjnie w Zarządzie Województwa Podkarpackiego odpowiada za 
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infrastrukturę techniczną, jak również pomiędzy kierownictwem, zarządem Podkarpackiego 

Zarządu Dróg Wojewódzkich w kwestii dotyczącej budowy chodników. Ta nasza 

korespondencja, wymiana informacji, pisemna, ustna, spotkania, posiedzenia dotyczą chodnika 

w Łączkach Kucharskich od 15 października roku ubiegłego, kiedy to zdeklarowałem jako 

burmistrz wolę współfinansowania budowy odcinka chodnika w Łączkach Kucharskich po 

stronie lewej. Zdeklarowałem dlatego ten odcinek, gdyż w owym czasie 15 października 

ubiegłego roku mieliśmy dokumentację techniczną z pozwoleniem na budowę tylko na ten 

odcinek. Porozumienie o którym często mówi zarząd województwa jest tak naprawdę dyktatem 

Zarządu Województwa Podkarpackiego bo nie znam wójta, burmistrza, który to porozumienie 

podpisywałby. Podpisuje się w zasadzie umowę, która jest warunkiem wynikającym z uchwały 

Zarządu Województwa Podkarpackiego o ewentualnej wspólnej budowie chodników  

w infrastrukturze, która jest własnością samorządu województwa. Gdy następnie w jesieni 2018 

roku odbywałem spotkanie otwarte z mieszkańcami Łączek Kucharskich padła propozycja  

i wniosek, aby pilnie wybudować przejście w centrum Łączek z paru powodów. Od ubiegłego 

roku bardzo wzmógł się ruch i natężenie samochodów nie tylko ciężarowych ale przede 

wszystkim osobowych na odcinku od Wiśniowej do Okonina a więc przez Łączki z uwagi na 

otwarcie łącznika i zjazdu z autostrady A4 w miejscowości Zawada. Wszystkie najkrótsze trasy, 

które wskazuje operator prowadzą przez Przymiarki, Okonin, Łączki, Wielopole w kierunku 

Bieszczad. Ta sytuacja jest bardzo uciążliwa dla mieszkańców Łączek bo powoduje zagrożenie 

przejścia z jednej strony na drugą w centrum, gdzie mamy kościół, sklepy, przystanki po obu 

stronach drogi, gdzie mamy chodniki i dojście piesze dzieci i młodzieży do centrum 

Niedźwiady Dolnej do szkoły, przedszkola, ośrodka zdrowia. Mamy też Medyk nową 

instytucję w zakresie ochrony zdrowia, oddana do użytku również w roku ubiegłym. 

Mieszkańcy mówili o potrzebie wyznaczenia tego przejścia i jego budowy. By tak się stało 

przepisy stosowne, jak również stosowna komisja, która na szczeblu województwa do spraw 

bezpieczeństwa zatwierdza tego typu projekty zmusza do wybudowania odcinka po obydwu 

stronach drogi. Podjęliśmy stosowną uchwałę Wysokiej Rady, przypominam, że ta uchwała 

zapadła tu na tej sali chyba większością głosów albo wszyscy państwo głosowali, o udzieleniu 

pomocy rzeczowej samorządowi województwa w marcu tego roku na wykonanie projektu 

technicznego i sfinansowanie tej części chodnika, która pozwala na wyznaczenie  

i wybudowanie przejścia w centrum Łączek. Równocześnie były działania, również części  

z państwa radnych, które powodowały, by jednak realizować ten odcinek chodnika, który 

wcześniej deklarowałem bo innej dokumentacji nie było. Na zebraniu w sołectwie 

mieszkańcom to mówiłem, że jeśli Rada Miejska w Ropczycach wyrazi zgodę na sfinansowanie 

wykonania projektu technicznego to będziemy to robić uznając, że jest to ważne dla 

mieszkańców. Zarząd samorządu województwa przyjął naszą uchwałę z marca tego roku  

o wykonaniu projektu technicznego, o sfinansowaniu tego projektu technicznego. W ślad za tą 

uchwałą odbyło się w urzędzie miejskim spotkanie z kierownictwem zarządu dróg 

wojewódzkich przy udziale również kierownictwa naszego referatu pana kierownika J. Drozda 

i współpracowników na którym to spotkaniu ustaliliśmy szczegóły bo szczegóły współpracy 

samorządu województwa z poszczególnymi gminami określa uchwała zarządu województwa, 

która do tych szczegółów przekazuje ustalania na poziomie kierownictwa zarządu 
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wojewódzkiego dróg. W tych spotkaniach ustaliliśmy, że gmina zobowiąże się zrealizować 

projekt techniczny do końca sierpnia i uzyskać stosowne pozwolenie na budowę i również do 

końca sierpnia rada gminy postanowi lub nie o zabezpieczeniu środków finansowych. Przed 

chwilą przedłożyliśmy państwu taką uchwałę, która stanowi waszą wolę o zabezpieczeniu 

środków finansowych, o czym będzie mowa w późniejszej uchwale, zmianach budżetowych, 

by móc to uzgodnienie zrealizować i by zrealizować pierwszą uchwałę, która mówiła najpierw 

o pomocy rzeczowej a konsekwencją takiej uchwały jest następna uchwała i decyzja o realizacji 

czy współrealizacji. Wobec powyższego zwróciłem się z prośbą do zarządu województwa  

o realizację inwestycji informując, że jesteśmy na ostatnim etapie dokumentacji a równocześnie 

przesłaliśmy uchwałę rady sprzed miesiąca, która mówiła mniej więcej w skrócie tak, że jeżeli 

część mieszkańców Łączek, jak również część naszych radnych uważa, że konieczna jest 

budowa chodnika w Łączkach po stronie lewej to prosimy zarząd województwa by wybudował 

ten odcinek chodnika za własne pieniądze bo to jest chodnik samorządu województwa  z uwagi 

na to, że nam w chwili obecnej również w związku ze stratami poniesionymi na infrastrukturze 

drogowej po ulewnych deszczach majowych brakuje środków finansowych, żeby móc 

finansować pierwszy odcinek po stronie lewej i zamierzony w projektowaniu do realizacji 

odcinek po prawej stronie w centrum. Nie uzyskaliśmy odpowiedzi ale uzyskaliśmy informację 

też ze środków masowego przekazu, że zarząd województwa postanowił natychmiast tą kwotę 

przekazać gminie Ostrów. Uważam taką decyzję zarządu za przedwczesną, niesprawiedliwą  

i nieuczciwą z punktu widzenia partnerstwa. Zarządzenie wynikające z uchwały zarządu 

wojewódzkiego mówiło, że w szczegółach jeżeli chodzi o realizacje formalno-prawne prowadzi 

kierownictwo zarządu dróg wojewódzkich. Z tym kierownictwem zarządu dróg wojewódzkich 

ustaliliśmy procedurę dojścia do realizacji wspólnej inwestycji. Tą decyzją zarządu 

województwa przenoszono środki zabezpieczone na budowę części chodnika w Łączkach, 

złamano nasze porozumienie. Wysoka Rada podjęła uchwałę zwracając się z prośbą do zarządu 

województwa by z własnych środków wybudował ten odcinek chodnika na tyle na ile im 

wystarcza środków finansowych. Za 170 000 być może można byłoby wykonać tylko 200 m 

bieżących. To nie oznacza, że zrezygnowaliśmy z budowy tego chodnika albo powiedzieliśmy, 

że w ogóle nie chcemy partycypować. Takiej decyzji naszej ani informacji nie było. Tym 

bardziej uważam, że ta decyzja zarządu województwa była podjęta szybko i niesprawiedliwie 

na podstawie sugestii i opinii radnych, domyślam się, że radnego wojewódzkiego a być może 

radny wojewódzki opiniował taką decyzję zarządowi na bazie opinii radnych rady miejskiej 

albo radnego rady miejskiej bo taką rozmowę przeprowadziłem i z pracownikami 

Podkarpackiego Zarządu Dróg Wojewódzkich i również z radnym wojewódzkim. Dzisiaj 

mamy taką sytuację, że mieszkańcy czytając różne dwugłosy z posiedzeń Wysokiej Rady  

i z dyskusji wobec planowanej budowy po prawej, po lewej, dłuższego, krótszego odcinka 

podjęli trud zebrania podpisów. W ciągu jednego dnia zebrali ponad 500 podpisów 

mieszkańców parafii Łączki Kucharskie, wraz z poparciem sołtysa, rady sołeckiej, rady 

parafialnej, podpisy z pismem przewodnim domagając się wyznaczenia przejścia  

i wybudowania tego przejścia w tym roku z argumentacją wysłaną do Podkarpackiego Zarządu 

Dróg Wojewódzkich, jak również do wiadomości pani wicemarszałek i do wiadomości 

burmistrza. W swoim piśmie skierowanym następnie do pani marszałek też poparłem zabiegi, 
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starania rady sołeckiej i mieszkańców Łączek i uznałem, że jesteśmy już gotowi do realizacji 

odcinka po prawej stronie i związanego z nim przejścia na drodze wojewódzkiej, by poprawić 

bezpieczeństwo mieszkańców Łączek. Stosowne pismo będzie wysłane jeżeli Wysoka Rada 

dziś zdecyduje o woli współpartycypowania w kosztach budowy tego odcinka po to, by 

wyznaczyć to przejście. Jeśli nie będzie wybudowanego przynajmniej odcinka chodnika po 

prawej stronie nie ma możliwości prawnych wyznaczenia przejścia. To przejście zostało już 

zatwierdzone przez wojewódzką komisję do spraw bezpieczeństwa ruchu drogowego, jak 

również dokumentacja chodnika i przejścia została zaaprobowana przez Podkarpacki Zarząd 

Dróg Wojewódzkich. W chwili obecnej wydaje mi się, że jeżeli tu dziś Wysoka Rada zdecyduje 

o woli budowy a za chwilę w następnym projekcie uchwały zdecyduje o zabezpieczeniu 

200 000 zł to pozostanie tylko decyzja kto ten chodnik z przejściem wybuduje, czy Podkarpacki 

Zarząd Dróg Wojewódzkich czy gmina. Mam przed sobą wszystkie dokumenty, które  

w szczegółach mówią o kolejnym kalendarium wymiany argumentów i informacji. Te 

wszystkie wnioski, pisma były niepotrzebne, gdyby grupa radnych i współmieszkańców nie 

przeszkadzała w pracy pracownikom i kierownictwu Podkarpackiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich i nie donosiła do zarządu województwa podkarpackiego. Dzisiaj jest sytuacja 

bardzo chaotyczna, nie wiem jak z tego wyjdzie zarząd podkarpacia bo honorowo powinien te 

pieniądze nam przypisać. Nie chodzi mi o to, żeby odbierał pieniądze wyznaczone na budowę 

chodnika w Ostrowie ale mogę twierdzić, że u nas w Łączkach jest ten ruch samochodowy 

kilkukrotnie większy niż na podobnym odcinku tej drogi wojewódzkiej na terenie Ostrowa. 

Uważam, że ta decyzja była przedwczesna bo nie złamaliśmy terminu ustalonego na spotkaniu, 

że koniec sierpnia jest oceną stanu przygotowania formalno- prawnego do budowy przejścia  

i chodnika. Mamy jeszcze dwa tygodnie ale mamy wszystko gotowe. Trzeba nam tylko 

zabezpieczyć środki finansowe. Jeśli dzisiaj ta wola będzie spełniona to w piątek wysyłam 

pismo wraz z uchwałą rady do zarządu województwa i Podkarpackiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich i będę prosił o realizację naszych ustaleń, postanowień, porozumienia. Jeżeli 

państwo będą chcieli poznać treść pisma przewodniego to po piątku jestem do dyspozycji do 

okazania argumentów, które legną u podstaw takiego wystąpienia. Jeszcze raz przypomnę, 

Wysoka Rada nigdy ani w roku ubiegłym ani w tym roku nie decydowała o jakimkolwiek 

porozumieniu i zabezpieczeniu jakichkolwiek środków na budowę chodnika w Łączkach po 

stronie lewej. To jest kwestia moich uzgodnień z Podkarpackim Zarządem Dróg 

Wojewódzkich. Zawsze jestem otwarty na spotkanie i rozmowy czy to z radnym wojewódzkim, 

pochodzącym z naszego powiatu czy z każdym radnym rady miejskiej bo tylko jakieś wspólne 

ustalenia na podstawie bezpośrednich rozmów pomagają współpracować i pozyskiwać środki 

finansowe na rzecz poprawy infrastruktury technicznej na terenie miasta i gminy a chaos 

powoduje problemy po stronie naszych partnerów, zupełnie niepotrzebnie.  

 

Radny p. Dariusz Skórski – bardzo dobrze panie burmistrzu, że pan używa słowa partnerstwo. 

To partnerstwo tak wyglądało, że w październiku poszło pismo do samorządu województwa, 

gdzie pan w imieniu gminy Ropczyce deklarował budowę chodnika, po czym w kwietniu, kiedy 

przyszła informacja, że możemy budować chodnik omyłkowo pismo zniknęło. Pojawiło się 

potem omyłkowo w czerwcu. Tak traktujemy uczciwie partnerów jakim jest samorząd 
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województwa. Nie jest kwestią sporną i dyskusyjną, że to przejście w Łączkach Kucharskich 

jest niezbędne i musi zostać wybudowane. Popieraliśmy wszyscy jak pan burmistrz mówił  

w marcu uchwałę w sprawie sfinansowania projektu, podnosiliśmy kwotę na ten projekt, 

jednogłośnie wtedy zagłosowaliśmy, nie wypieramy się tego. Zabrakło mi takiej merytorycznej 

wypowiedzi pana burmistrza już na samym początku. Najpierw zarzucał nas pan burmistrz 

informacjami, że brakuje oficjalnej odpowiedzi od marszałka, samorządu województwa. 

Później dowiedzieliśmy się w ostatniej chwili, że zagrożenie powodziowe sprawiło, że zabrakło 

pieniędzy w  budżecie gminy. Jak doszło do głosowania nad naszym projektem uchwały było 

łapanie za słowa. Pamiętam na Komisji Rewizyjnej, kiedy kolega Herbut poprosił, żeby 

wybudować przy drodze wojewódzkiej w Łączkach Kucharskich pan burmistrz wraz  

z wtórującym mu Wojtkiem Rogiem z Czekaja łapaliście za słowa, mówiliście jak to w tym 

roku nie będziemy budować przy drodze wojewódzkiej bo w przeciwnym wypadku nie 

wybudujemy przy drogach gminnych m.in przy drodze przy ul. Słonecznej. Takie cierpkie 

uwagi bolą i dzisiaj mógłbym spytać Wojtku pójdziesz na zebranie osiedla swojego i powiesz 

ludziom, że poparłeś budowę chodnika przy drodze wojewódzkiej w Łączkach i przez to nie 

budujemy na ul. Słonecznej. Nie chcę takich uwag cierpkich dzisiaj do was kierować. Tą 

uchwałę oczywiście należy poprzeć, tylko moje pytanie jest takie. Dzisiaj przyjmiemy tą 

uchwałę, zadeklarujemy chęć współpracy i porozumienia z samorządem województwa. Tak jak 

pan burmistrz powiedział 170 000 prawdopodobnie zostało przekazane do Ostrowa. Wyślemy 

dzisiaj projekt naszej uchwały i w tym momencie z samorządu województwa nie dostaniemy 

żadnej informacji zwrotnej, że marszałek czy zarząd województwa chce w tym roku to przejście 

i ten chodnik budować. I co wtedy? Daję to pytanie na wyrost bo za chwilę będziemy głosować 

nad uchwałą w sprawie przesunięć w uchwale budżetowej i tam m.in. będzie przesunięta kwota 

200 000 zł z pierwszego odcinka budowy wodociągu. Ja się boję, że my dzisiaj podejmując 

projekt tej uchwały i kolejnej zabezpieczymy 200 000, potem się okaże, że nie wybudujemy 

przejścia i chodnika w tym roku bo wiemy jak wyglądają procedury przetargowe i być może  

w grudniu się skończą, wtedy będziemy budować ten chodnik może nie, co wtedy z tymi 

200 000 zł? Czy nie powinny one wtedy zostać w nadwyżce, żeby zostały dalej na ten ważny 

cel jakim jest budowa wodociągu. Nie dyskutujemy nad potrzebą wybudowania przejścia, 

rozumiem mieszkańców, księdza który zebrał podpisy, popieramy ten projekt. Jeden i drugi 

projekt jest ważny i nad nimi się trzeba pochylić.  

 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - panie przewodniczący Klubu PiS bardzo proszę jeżeli 

macie jakieś pomysły jako klub zaproście mnie na klub, chętnie przyjdę ze swoimi 

współpracownikami i porozmawiamy jeżeli szczerze chcecie pomagać gminie w pozyskiwaniu 

środków pomocowych, to róbmy to jako partnerzy a nie róbcie to i wy i radny wojewódzki poza 

burmistrzem bo prawo jest jednoznaczne. Gminę reprezentuje wójt, burmistrz, prezydent, 

gminę również w sensie finansowym i prawnym organ wykonawczy wójt, burmistrz 

reprezentuje i wyznacza cele. Jeżeli obok pan próbuje realizować swoją koncepcję, która dla 

mnie jest nieznana ciśnie się na usta słowo miesza i później z takiego mieszadła gubią się już 

ludzie w Podkarpackim Zarządzie Dróg Wojewódzkich i to mi szczerze mówili, żeby poprosić 

was o spokój, żebyście nie przeszkadzali i nie donosili bo im to też przeszkadza. Chcę 
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zaprotestować, że pan mówi, że chowamy czy chowam jakiekolwiek pismo. Naprawdę pismo, 

które uzyskałem z dnia 29 marca tego roku zaadresowane na klub radnych Prawa  

i Sprawiedliwości w Ropczycach potraktowałem jako pismo do wiadomości. Przecież przez 

głowę by mi nie przeszło, że marszałek pisze do was poprzez mnie bo by napisał Burmistrz 

Ropczyc a nie klub radnych, który ma swojego przewodniczącego. Na tym piśmie wyraźnie 

zadekretowałem do kierownika referatu, że porozmawiamy jakiej odpowiedzi udzielić panu 

marszałkowi. W tym sensie brałem do wiadomości, że jest to pismo do wiadomości informujące 

o tym, że przyznano środki w wysokości 170 000 na wcześniejszą deklarację. Deklarację taką 

złożyłem 15 października roku ubiegłego na chodnik po stronie lewej bo innej nie mogłem bo 

nie miałem dokumentacji na ówczesny czas z pozwoleniem na budowę. Gdybym tej deklaracji 

nie złożył to żadnych pieniędzy na budowę żadnego chodnika nie byłoby przyznanej i to było 

uzgodnione z Podkarpackim Zarządem Dróg Wojewódzkich, że w międzyczasie, jeżeli taka 

jest wola wsi, burmistrza i radnych to zróbcie projekt techniczny, jak zdążycie zrobić do końca 

sierpnia ten projekt techniczny to nie ma żadnego problemu z przeniesieniem tych pieniędzy. 

Problem był bo pan i radny wojewódzki zamieszał. Jeżeli naprawdę macie wolę panowie radni 

z klubu PiS w radzie miejskiej pomóc gminie w pozyskiwaniu środków finansowych  

i rozwiązywaniu konkretnych problemów to macie okazję się wykazać teraz. Prosiliśmy 

marszałka wybuduj chodnik za swoje, nawet za te 170 000. Pytam retorycznie co by się stało 

gdyby wybudowano nie 310 metrów bieżących tego chodnika w Łączkach tylko 180 za 

pieniądze, które marszałek miał. Czy by się coś stało? Czy nie mieliśmy argumentów 

podejmując uchwałę, że prosimy marszałka z uwagi na straty, które mamy bo przyszła komisja 

wojewody, oceniła nasze straty po powodzi z maja br. i uznała, że kwalifikujemy się jako gmina 

zaliczona do likwidacji skutków popowodziowych z powodu tego, że uznane przez komisję 

wojewody straty wykraczają poza 5% dochodów własnych. Tam jest wyznaczona kwota tych 

strat 2 650 000 i to jest argument, że mieliśmy rację podejmując uchwałę rady skierowaną jako 

prośba do marszałka, aby wybudował swoje za swoje pieniądze. Podjęliśmy na początku roku 

uchwalając budżet, że nie stać nas w tym roku z uwagi na duże inwestycje w zakresie ochrony 

środowiska na budowę chodników przy naszych drogach, na budowę chodników powiatowych 

na które zdeklarowaliśmy i wykonaliśmy projekty techniczne i również na chodnik przy drodze 

wojewódzkiej. Nie ukrywam, że liczyłem, że uda się przekonać zarząd z uwagi na tą powódź 

majową, że marszałek za swoje zrobi. 500 głosów i bardzo wrażliwa prośba sołtysa tu 

obecnego, rady sołeckiej spowodowała, że decyduję się, jeżeli będzie taka wola Wysokiej 

Rady, nawet jeśli marszałek odmówi dofinansowania budowy całego tego odcinka wykonać 

odcinek w centrum na takiej długości, który pozwoli w sposób prawny i techniczny wybudować 

i wyznaczyć przejście. 200 000 na pewno na to wystarczy. Jeżeli nie zrobimy tego w tym roku, 

nawet tylko i wyłącznie za nasze to w przyszłym roku musimy to zrobić. I znowu 15 

października musimy zdeklarować 200 000 na przyszły rok i ten projekt techniczny i te 200 000 

nie zostanie jak sugeruje pan radny w nadwyżce budżetowej tylko w przyszłym roku będzie 

pewnie też na ten chodnik wydane. Proponuję w następnym projekcie uchwały zmian  

w budżecie zdjąć 200 000 z zadania, które jest na Łączki. Gdy formułujemy politykę finansową 

na dany rok budżetowy to również zakładamy, aby każda jednostka organizacyjna sołectwo, 

osiedle było objęte jakąś formą rozwoju, inwestycją. Jeżeli w jednym roku mają realizowane 
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duże nakłady finansowe to w innych są trochę mniejsze ale robimy to w sposób zrównoważony. 

Proponując te 200 000 na budowę chodnika nie zabieramy z Lubziny, Gnojnicy czy  

z Pietrzejowej ale proponujemy, by te pieniądze były wykorzystane jeszcze w tym roku z tejże 

miejscowości. Mimo naszych licznych starań, tu zapraszam klub PiS-u do pomocy w próbie 

pozyskiwania środków finansowych z różnych źródeł na budowę wodociągu w tym roku 

budowa tego etapu się nie uda, tych pieniędzy nie uzyskamy nigdzie. Mając tą informację, którą 

uzyskaliśmy jednoznacznie 1,5 tygodnia temu w urzędzie marszałkowskim wiem, że te 

pieniądze będą niewykorzystane 300 000 zł na pozycji budowa wodociągu w Łączkach a za 

300 000 tylko i wyłącznie z naszych środków nie wybudujemy nic bo nawet nie wybudujemy 

zbiorników wyrównawczych na Okoninie dla tego wodociągu. Stąd ta propozycja, która 

znajdzie się w zmianach budżetowych, aby w tej miejscowości przesunąć środki te które byłyby 

niewykorzystane w tym roku na wodociąg na możliwość wykorzystania ich na budowie 

chodnika. Decyzja zależy od marszałka albo pomoże i budujemy razem albo nie pomoże ale 

pozwoli wybudować to przejście i ten chodnik a mam nadzieję, że nie zabroni bo przecież 500 

podpisów to jest jakiś argument ludu w stosunku do swojej władzy. 

 

Radny p. Kazimierz Mądro – cieszy mnie, że była taka aktywność mieszkańców Łopuchowej 

czy Łączek, z drugiej strony nasuwa mi się taka myśl. Pan burmistrz zadeklarował w tej chwili, 

że chce z nami współpracować ale to jest w tej chwili za późno. Taką rzecz trzeba było zrobić 

w marcu, wtedy jak my zagłosowaliśmy za uchwałą o wykonaniu dokumentacji, wtedy 

powinniśmy byli rozmawiać o tym, że trzeba kierunek tych dofinansowań zmienić. A tu zrobiło 

się tak, że nie wiadomo czy będzie to z tej strony, czy będzie to z tej strony. Taka myśl mi się 

nasunęła, że może jeden chciał pokazać kto tu rządzi czy ja rządzę, czy ja rządzę i z tego 

pokazania kto tu rządzi nie wiadomo czy te 160 000 będzie na naszej gminie. Myślę, że gdyby 

ta aktywność mieszkańców była wtedy wszyscy by dążyli do tego, żeby chodnik po prawej 

stronie wybudować.  

 

Przewodniczący Rady - myślę, że nie jest za późno, 4,5 roku pracy jest jeszcze przed nami, 

zachęcam do odpowiedzialnej współpracy. Spróbujmy wykorzystać potencjał jaki każdy z nas 

ma po to, żeby poprawiać tą naszą rzeczywistość, żeby zmieniać miasto i gminę Ropczyce. Po 

to nas ludzie wybrali, po to tu zasiadamy, żeby podejmować odpowiedzialne decyzje dla 

naszych mieszkańców.   

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Samorządowi Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego przy: za – 20 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5.8 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ropczycko-Sędziszowskiego - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

W projekcie tym postanawia się udzielić z budżetu miasta i gminy Ropczyce w 2019 roku 

pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego w wysokości 5 000 zł na 

realizację zadania w zakresie pomocy społecznej, z przeznaczeniem na dofinansowanie 

wydatków bieżących, dotyczących placówki dziennego wsparcia Nasza Baza. Placówka działa 
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od stycznia 2018 roku. W zajęciach opiekuńczo-wychowawczych uczestniczy według danych 

powiatowego centrum 50 dzieci, w wieku od 8-17 lat, w tym 31 dzieci jest mieszkańcami gminy 

Ropczyce. W tamtym roku placówka również dostała wsparcie z którego się rozliczyła na 

podstawie zawartej umowy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że pozytywna opinia Komisji Rewizyjnej do ww. 

projektu uchwały została już przedstawiona. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ropczycko-Sędziszowskiego przy: za – 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5.9 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2019 

rok - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

W projekcie tym zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 354 568,22 zł. Na zwiększenie 

dochodów wpływ mają kwoty wypracowane przez placówki oświatowe związane z 

wpłaconymi darowiznami czy odszkodowaniami otrzymanymi w ramach wniosków złożonych 

do ubezpieczycieli. Również po stronie wydatków są te środki przeznaczone na realizację zadań 

statutowych i bieżących zadań placówek oświatowych. 17 323,22 zł to kwota otrzymana jako 

gwarancja ubezpieczeniowa należytego wykonania umowy ze stowarzyszenia Unika w ramach 

realizacji zadania termomodernizacja na budynku szkoły podstawowej Czekaj i również 

przeznaczona jest na wydatki usunięcia skutków remontów, które zostały wykonane w ramach 

tego zadania. Dwa zadania realizowane przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, 

zwiększenie dochodów w ramach funduszu solidarnościowego, jest to kwota 11 520 zł w 

ramach opieki wytchnieniowej oraz fundusz solidarnościowy w ramach usługi opiekuńcze dla 

osób niepełnosprawnych do 75 roku życia kwota 8 272 zł. Są to kwoty przeznaczone na 

realizację tych dwóch zadań. Refundacja z 2019 roku w kwocie 119 000 zł w ramach zadania 

realizowanego również przez opiekę i pozostałe środki dochody własne w ramach wcześniej 

nieustalonych w ramach budżetu planów, te dochody w trakcie całego półrocza zostały 

otrzymane przez gminę Ropczyce. Oprócz tego, wstępnie dochody własne są przeznaczone na 

zwiększone wydatki Projektowanie i budowa hali sportowej przy Szkole Podstawowej nr 1 oraz 

na dotację dla powiatu, która wcześniej została podjęta przez radę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej. Również w projekcie uchwały są przeniesienia wydatków na zadania, które są 

realizowane w ramach budżetu. Również w uchwale dotyczącej przesunięć majątkowych 

wprowadzone są wolne środki 2018 roku na realizację zadania OZE realizacja systemów 

energii odnawialnej. 

 

Radny p. Kazimierz Mądro – jeżeli chodzi  o przesunięcie, wydatki inwestycyjne projektowanie 

hali sportowej, zakupy inwestycyjne. Jakąś informację o jakie rzeczy chodzi, czy są to kwestie 

wykończeniowe czy inne. 

Skarbnik Gminy – pani Beata Malec - wstępnie w tych kwotach mieszczą się brakujące kwoty 

w ramach uzgodnień ostatecznych w związku z realizacją zadań oraz kwota 240 000, która jest 

potrzebna na wykonanie adaptacji akustycznej hali sportowej, poprawę akustyki tej hali, 

wynikającą z przygotowanego obecnie opracowania akustycznego. Wcześniej w ramach 
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obowiązujących przepisów takie koszty nie były konieczne, czy wymagane. Jeżeli chodzi  

o kwestie techniczne pani kierownik byłaby w stanie coś szczegółowego powiedzieć.  

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 

2019 rok przy: za – 18 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 1. 

 

5.10 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie w 2020 r. - Skarbnik Gminy 

– p. Beata Malec. 

W projekcie w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie w 2020 r. postanawia się zaciągnąć taką pożyczkę  

w wysokości 3 200 000 zł z przeznaczeniem na zadanie ujęte w załączniku do wieloletniej 

prognozy finansowej pn. „Budowa wodociągu w miejscowości Lubzina, Okonin – etap I”. 

Spłata pożyczki nastąpi w latach 2021-2028, spłata odsetek od roku 2020-2028. Związane to 

jest ze spłatą odsetek, która następuje od momentu otrzymania pierwszej transzy, pierwszej raty 

pożyczki.  Zabezpieczeniem spłaty pożyczki będzie weksel in blanco z deklaracją wekslową. 

Źródłem pokrycia zobowiązań z tytułu zaciągniętej pożyczki będą dochody budżetu gminy  

z tytułu udziałów w podatku dochodowym osób fizycznych. Projekt tej uchwały wynika  

z konieczności złożenia wniosku o dofinansowanie tego zadania w ramach ogólnopolskiego 

programu gospodarki wodno-ściekowej poza granicami aglomeracji ujęty w Krajowym 

Programie Oczyszczania Ścieków Komunalnych w ramach Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. Realizacja tego zadnia będzie następować w roku 2020,  

w 100% będzie formą wsparcia pożyczka, całkowita wartość projektu 3 200 000 zł. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie w 2020 r. przy: za – 19 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5.11 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

W związku ze zmianami jakie zostały dokonane przez ostatni okres w związku z zarządzeniami 

czy podjętymi uchwałami dokonuje się tych zmian w tabeli nr 1 zaznaczając wszelkie 

zwiększenia czy zmniejszenia dochodów, wydatków, wskazanie rozliczenia wcześniej podjętej 

uchwały w związku z pożyczką, wprowadzeniem wolnych środków wcześniej w zmianach 

budżetowych. Wszelkie te zmiany jeżeli chodzi o część cyfrową są załączone w tabeli nr 1. 

Załącznik nr 2 nie ulega zmianie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że pozytywna opinia Komisji Rewizyjnej do ww. 

projektu uchwały została już przedstawiona. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce przy: za – 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 


